



## DURANGOKO BONBARDAKETAREN 70. URTEURRENA

Joseba SARRIONANDIA

Lehen orrialde honetan datorren irudia  
Abertzetasunaren Agiritegik hartua da. Barrukoak,  
Zazpikan aurkituko dituzuenak, Gerediaga Elkartean,  
Durangoko Udalean eta Abertzetasunaren  
Agiritegia/Sabino Arana Fundazioan bildu ditugu.

Otxandio izan zen 1936ko gerran hegazkin eraso gogorra jasan zuen lehenengo hiria. Uztailaren 22an gertatu zen, goizean, herriko jaietan, eta 57 pertsona geratu ziren Andikonako plazan hilda. Gerra hastearekin batera hainbat gudu hegazkin heldu ziren Italiatik eta Alemaniak, Savoia-81 italiarrak eta Junker-52 eta Heinkel-51 alemanak batez ere, eta laster ikusi zen airea menperatzen zuena izango zela azkenean irabazlea. Otxandion hasitako taktika, populazio zibilaren kontrako hegazkin -erasoa, Irunen, Donostian eta beste hainbat hiritan eraman zen aurrera, baina Durangon eta gero Gernikan gauzatu zen gogorren.

**GARA**

2007ko martxoan  
IGANDEA 25

2,00 euro  
[www.gara.net](http://www.gara.net)

IX. urtea / 2.948 zenbakia

Batasuna, AB y  
EA concurrirán  
juntos a las  
elecciones  
legislativas

Batasuna, AB y EA anunciaron ayer que se presentarán juntos a los comicios legislativos que se celebrarán en junio en el Estado francés. La coalición acudirá a las urnas bajo la denominación Euskal Herria Bai. Además, la izquierda abertzale presentó ayer en Iruña su programa electoral para Nafarroa.

>22

## La Declaración de Berlín refleja la desorientación de la UE

La Declaración consensuada por los 27 para celebrar su 50 aniversario refleja claramente la desorientación de la Unión Europea acerca de su futuro. Angela Merkel ha insistido en que la integración europea necesita «nuevas orientaciones», pero nadie sabe cómo hacerlo, ni hacia dónde ir.

La Unión Europea necesita «nuevas orientaciones»; la Unión está «nerviosa e introspectiva»; «Quizás seamos demasiados»; «¿Qué celebramos?... éstas y otras muchas expresiones y críticas similares pudieron escucharse ayer en torno al 50 aniversario

**EDITORIALA >16**

La Unión Europea busca una nueva orientación

del lanzamiento de la idea comunitaria. Los Veintisiete lo están celebrando en Berlín, pero la Declaración que será presentada hoy formalmente refleja, de forma absolutamente clara, que la crisis se agrava, que la Unión está desorientada.

>25